

Referat

Regelverksforum

15.6.2017

Til: Medlemmer i Regelverksforum

Møtedato: 15.6.2017

Møtested: Petroleumstilsynet – Møterom Alexander Kielland

Til stede:

Sigve Knudsen (Ptil), Janne Haugland (Ptil), Hilda Kjeldstad (Ptil), Rune Ytre-Arna (ASD), Øystein Joranger (Norsk olje og gass), Roy Erling Furre (SAFE), Are Gauslaa (Norges Rederiforbund), Mohammad Afzal (Fellesforbundet), Tore Ulleberg (Norsk olje og gass), Vibeke Brudevold (Strålevernet), Sofie Nicolaissen (Strålevernet), Hilde Selle (Norsk Industri), Dag-Yngve Johnsen (LO), Odd Rune Malterud (DSO), Sigve Medhaug (Lederne), Håkon Aasen Bjerkeli (Industri Energi) Trine Hove Bjørnsen (FMRO), Kari Louise Roland (FMRO- i stedet for Marit Bergeland).

Forfall:

Åse Waage (Sdir), Nina Hanssen Åse (Sdir), Ingeborg Rønning (Mdir).

1. Godkjenning av innkalling og agenda

Innkalling og agenda ble godkjent.

2. Godkjenning av referat og aksjonsliste fra møte 9.3.2017

Referat og aksjonsliste ble godkjent i møtet, med innspill om at DSO v/ Odd Rune Malterud deltok i sist møte og ikke hadde forfall. Referat endres ihht innspill. Referatet vil bli publisert på Ptils hjemmeside.

3. Årlige oppdateringer

Årets forslag til regelverksendringer ble framlagt for partene, herunder en skisse til regulering av enklere innretninger og W2W fartøy - se vedlagt presentasjon. Offentlig høring starter rundt 1. juli. Frist for medlemmene i RF for innspill er satt til 22. juni slik at vi kan behandle disse før høringen.

ASD hadde en generell betraktning om at i årlige oppdateringer gis medlemmene i RF mulighet til å komme med innspill i form av «stort og smått.» Det kan være hensiktsmessig å stille spørsmål ved om det blir for detaljert, og at det er behov for å avklare ansvarsområder? Dette ble eksemplifisert ved saken om nattarbeid.

Aksjon: RF vil vurdere nattarbeid som tema til fremtidig møte i RF i løpet av 2017.

4. Orientering om høringer (fra Ptil og Sdir)

Ptil presenterte følgende høringer:

- KUD: Endringer i barnehageloven, frist 19.06.2017
- ASD: Endringer i forskrift om offentlig godkjenning av renholdsvirksomheter og kjøp av renholdstjenester- dokumentasjon på godkjenning, frist 10.07.17
- Sdir: Utkast til forskrift som gjennomfører ballastvannkonvensjonen, frist 5.08.2017

- OED: utkast til lov om mineralvirksomhet på kontinentalsokkelen, frist 10.08.17
- Sdir: endringer i forskrift om miljømessig sikkerhet, frist 19.08.2017
- Sots: Forskrift for fagskolen i Rogaland om opptak, vurdering, disiplinering, sanksjoner, klagebehandling, frist 15.9.2017
- Arbeidstilsynet: Endringer i arbeidsmiljøforskriftene: elektronisk stoffkartotek, forskriftsfesting av «alvorlig skadet», krav til dykking m.m., frist 15.9.2017.

Følgende oversikt over høringer fra Sdir var meldt inn til møtet:

- Utkast til forskrift som gjennomfører ballastvannkonvensjonen, frist 05.08.2017.
 - Høringer for flyttbare innretninger:
- 1) Forslag til ny forskrift om kran og løft på flyttbare innretninger
 (Denne høringen vil også omfatte forslag om endringer i forskrift 2. februar 2016 nr. 90 om evakuerings- og redningsredskaper på flyttbare innretninger, forskrift 4. september 1987 nr. 856 om bygging av flyttbare innretninger, og forskrift 4. september 1987 nr. 859 om verne-, miljø- og sikkerhetstiltak på flyttbare innretninger. Forslaget innebærer å samle alle kravene til kran og løft på norske flyttbare innretninger i én forskrift, slik at regelverket bli mer oversiktlig og lettere å finne frem i. Dagens regelverk for kran på norske flyttbare innretninger er til en viss grad utdatert, og det er derfor behov for å oppdatere regelverket med relevante krav. Vi foreslår derfor å henvise i større grad til kjente standarder og fjerne unødvendige særkrav. Vi foreslår også å avvikle ordningen med sakkyndige personer type A-1 og erstatter dette med sakkyndig virksomhet type A-1. Vi legger her opp til en overgangsperiode på to år før ordningen med sakkyndig person type A-1 avvikles.
 - 2) Endringer forskrift 4. september 1987 nr. 856 om bygging av flyttbare innretninger, forskrift 4. september 1987 nr. 859 om verne-, miljø- og sikkerhetstiltak på flyttbare innretninger, og forskrift 4. desember 2015 nr. 1406 om drikkevann og drikkevannsanlegg på flyttbare innretninger
 Noen av endringene foreslås for å rydde opp i regelverket ved å fjerne unødvendige krav og oppdatere andre. Det har også vist seg å være behov for presiseringer av ordlyden i enkelte bestemmelser. Flere av endringene som foreslås i byggeforskriften kommer som et resultat av det arbeidet og de erfaringer som er gjort med air gap i 2016 og 2017.

5.Status

Utredning av tiltak etter rapporten flyt av flyttbare

Det ble gitt en kort status på tiltak etter «flyt av flyttbare-rapporten», se vedlagte presentasjon. Regelverksforum ble i sist møte utfordret til å synliggjøre eventuelle områder med mulighet for reelle forenklinger knyttet til pkt 4: «aksept av ulike standarder» og pkt 6: «endring av praksis vedrørende kravet til utarbeiding og innsending av samsvarsmålinger.» Frist for innspill ble satt til 27. mars 2017. Ptil skal ferdigstille en samlerapport innen 1. oktober 2017. Rapporten offentliggjøres, og sendes Regelverksforum.

Det ble i denne sammenheng også orientert om DNV GL s rapport «Fri flyt av rigger mellom Norge og UK – Safety Case, SUT og Samtykke», bestilt av Norsk olje og gass, som vil bli brukt som grunnlag for besvarelse av tiltak 7.

Aksjon: DNV GL rapporten legges ved referatet til informasjon for medlemmene i RF.

HMS-melding – forarbeid

Sigve Knudsen (Ptil) ga en kort orientering om arbeidet med forarbeid til HMS-melding. ASD oppnevnte 29. november 2016 en partssammensatt arbeidsgruppe med berørte parter og myndighetene for å drøfte ulike problemstillinger knyttet til HMS i petroleumsvirksomheten. Arbeidet ledes av Ole Andreas Engen, professor i Risikostyring og Samfunnssikkerhet ved UiS. Ellers består gruppen av representanter fra Norsk olje og gass, Industri energi, LO, SAFE, DSO, Lederne, Norges rederiforbund, Norsk Industri, NITO, Tekna, Ptil og OD. Arbeidsgruppen har fått tilsendt utkast til rapport for gjennomgang i møtet 20. juni. Frist for ferdigstilling av forarbeidet er 1. oktober.

Standardisering

Det ble kort orientert om arbeidet med standardisering som er en viktig del av regelverket, men også som en av spissingene i Ptils hovedtema «Trenden skal snus.» Næringen har reagert på at Ptil velger dette som en del av sitt hovedtema og det har vært et behov for dialog og diskusjon rundt dette. Ptil poengterte at en særlig synliggjøring av standardisering ikke må oppfattes som en kritikk av arbeidet næringens arbeid med standardisering, men som et behov for å løfte og synliggjøre viktigheten av gode standarder for et høyt sikkerhetsnivå og for at dagens regelverksmodell skal fungere. Ptil har pekt på noen utfordringer som vi ønsker en diskusjon med industrien på og det har vi fått og det har gitt positive effekter.

1. Eventuelt

- Avklaring av møtet i Sdir 6. sept. Aksjon: Ptil sammen med Sdir utarbeider program for møtet hvor en forsøker å legge opp til en felles middag tirsdag 5. september m/ hotellopphold. Det er også ønskelig med omvisning på eksempelvis et fartøy når vi er i Haugesund. Medlemmene i RF bes sette av aktuelle datoer. Program og nærmere avklaringer vil komme tidlig i august.
- Orientering om KMDs skriv om «regulatorisk sandkasse»
- Endring i Rammeforskriften? tas ikke opp i denne høringsrunden?

15.6.2017, Referent: Janne Haugland